



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT JABATAN
PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

**9 Jun 2022
10 Zulkaedah 1443H**

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	•
Berita Harian	• RM150j jayakan transformasi komuniti nelayan
Harian Metro	• Peruntuk RM150 juta transformasi nelayan
Kosmo !	• Jumlah pendaratan ikan NS stabil
Sinar Harian	•
The Star	• RM150mil to modernise fishing with high-tech vessels
New Straits Time	•
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
Harakah	•
Malaysiakini	•
Bernamea	•
Borneo Post (KK)	•
Guan Ming Daily	•
Sabah Media	•

JENIS AKHBAR

UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN	/	SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL			5	9/6/22

RM150j jayakan transformasi komuniti nelayan

Putrajaya: Kerajaan memperuntukkan bantuan berjumlah RM150 juta di bawah Dana Jaminan Makanan dan pinjaman mudah bagi mentransformasi nelayan melalui perolehan vesel moden berteknologi tinggi.

Jabatan Perikanan berkata, kedua-dua kemudahan itu untuk pembangunan industri perikanan pantai menerusi program pemodenan vesel, menggalakkan penggunaan peralatan mesra alam dan peningkatan mekanisasi peralatan tangkapan vesel di Zon A dan Zon B.

“Bantuan ini membuka peluang nelayan tradisi di Zon A dan Zon B menaik taraf dan memodenkan vesel, mekanisasi, peralatan tangkapan yang lebih efisien dan mesra sumber.

“Selain itu, ia meningkatkan aspek keselamatan dan peningkatan kualiti hasil tangkapan secara mampan, selain secara langsung meningkatkan pendapatan nelayan A dan Zon B,” menurut jabatan itu sempena sambutan Hari Laut Sedunia, semalam.

Jabatan Perikanan berkata, kemudahan bantuan itu juga menggalakkan vesel beroperasi di zon yang lebih jauh, mengubah suai vesel dengan konsep ke arah pemodenan vesel, pembelian enjin baharu atau menambah baik peralatan menangkap ikan bagi berpindah ke Zon C.

“Ini seterusnya akan meningkatkan proses pemuliharaan semula jadi stok ikan dan kualiti ekosistem di kawasan kurang 12 batu nautika dari

pantai dan mewujudkan kawasan menangkap ikan yang stabil serta penerokaan yang mampan.

“Ini sekali gus akan mengurangkan kebergantungan penggunaan kru bukan warga negara bekerja di atas vesel penangkapan ikan tempatan dan menggalakkan pembabitatan kru warga negara, termasuk belia bekerja di atas vesel penangkapan ikan yang moden dan selesa,” menurut jabatan itu.

Jabatan Perikanan memaklumkan bahawa Malaysia sebagai satu daripada negara yang memeterai Konvensyen Kepelbagaian Biologi dituntut untuk memastikan sebanyak 10 peratus daripada keluasan perairan marin negara dijadikan sebagai Kawasan Perlindungan Marin, menjelang 2020.

Sehingga kini, jumlah keluasan perairan yang ditadbir oleh Jabatan Perikanan ialah 2,486.13 kilometer persegi (km²), manakala jumlah keseluruhan Kawasan Perlindungan Marin untuk Malaysia adalah sebanyak 2,631.8093 km².

Dengan adanya Kawasan Perlindungan Marin, Malaysia akan mencapai Matlamat Pembangunan Lestari.

“Pencapaian Matlamat Pembangunan Lestari seterusnya akan menjamin kelestarian jaminan makanan dari sumber marin dengan lebih mampan, di samping kehidupan marin yang lain seperti terumbu karang,” menurut kenyataan itu.

BERNAMA

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	/	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN : POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		13	9/6/22

Peruntuk RM150 juta transformasi nelayan

Putrajaya: Kerajaan memperuntukkan bantuan berjumlah RM150 juta di bawah Dana Jaminan Makanan (DJM) dan pinjaman mudah bagi mentransformasikan nelayan melalui perolehan vesel moden berteknologi tinggi.

Jabatan Perikanan dalam kenyataannya memaklumkan kedua-dua kemudahan itu adalah untuk pembangunan industri perikanan pantai menerusi program pemodenan vesel, menggalakkan penggunaan peralatan mesra alam dan peningkatan mekanisasi peralatan tangkapan vesel di Zon A dan Zon B.

"Ia (bantuan) membuka peluang nelayan tradisi di Zon A dan Zon B menaik taraf dan memodenkan vesel, mekanisasi, peralatan tangkapan yang lebih efisien dan mesra sumber.

"Selain itu, ia meningkatkan aspek keselamatan dan peningkatan kualiti hasil tangkapan secara mampan selain secara langsung meningkatkan pendapatan nelayan A dan

Zon B," menurut jabatan itu dalam kenyataan yang dikeluarkan sempena sambutan Hari Laut Sedunia semalam.

Menurut Jabatan Perikanan, kemudahan bantuan itu juga menggalakkan vesel beroperasi di zon yang lebih jauh, mengubah suai vesel dengan konsep ke arah pemodenan vesel, pembelian enjin baharu atau menambah baik peralatan menangkap ikan bagi berpindah ke Zon C.

"Ini seterusnya akan meningkatkan proses pemuliharaan semula jadi stok ikan dan kualiti ekosistem di kawasan kurang 12 batu nautika dari pantai dan mewujudkan kawasan menangkap ikan yang stabil serta penerokaan yang mampan.

"Ini sekali gus akan mengurangkan kebergantungan penggunaan kru bukan warganegara bekerja di atas vesel penangkapan ikan tempatan dan menggalakkan penglibatan kru warganegara termasuk belia bekerja di atas vesel penangkapan ikan yang moden dan selesa," menurut jabatan itu.

Jabatan Perikanan memaklumkan Malaysia sebagai satu daripada negara yang telah memeterai Konvensyen Kepelbagaian Biologi (CBD) dituntut untuk memastikan sebanyak 10 peratus daripada keluasan perairan marin negara dijadikan sebagai Kawasan Perlindungan Marin (MPAs) menjelang 2020.

Sehingga kini, jumlah keluasan perairan yang ditadbir oleh Jabatan Perikanan adalah 2,486.13 kilometer persegi (km²), manakala jumlah keseluruhan MPA untuk Malaysia adalah sebanyak 2,631.8093km².

Dengan adanya MPAs, Malaysia akan mencapai Matlamat Pembangunan Lestari (SDG) yang ke-14 khususnya sasaran 14.1, 14.2 dan 14.5 iaitu Kehidupan Dalam Air di bawah SDG.

"Pencapaian SDG tersebut seterusnya akan menjamin kelestarian jaminan makanan dari sumber marin dengan lebih mampan di samping kehidupan marin yang lain seperti terumbu karang," menurut kenyataan itu. - Bernama

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!	/	THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		16	9/6/22

Jumlah pendaratan ikan NS stabil

PORT DICKSON – Jumlah pendaratan ikan di Negeri Sembilan adalah stabil walaupun berlaku sedikit kekurangan bekalan akibat keadaan cuaca yang tidak menentu yang berlaku di negeri ini.

Pengarah Jabatan Perikanan Negeri Sembilan, Kasim Tawe berkata, permintaan tinggi terhadap bekalan ikan ketika musim cuti sekolah juga mempengaruhi pengurangan bekalan ikan ketika ini.

“Permintaan terhadap bekalan ikan tinggi terutama ketika musim cuti sekolah ini. Jabatan Perikanan negeri ingin memaklumkan bahawa pendaratan ikan di negeri ini masih stabil dan cuaca yang tidak menentu dilihat antara faktor bekalan berkurangan sedikit.

“Keadaan cuaca ketika ini juga menyebabkan nelayan kurang ke laut. Antara jenis ikan yang sering didapati di negeri ini adalah siakap, jenahak dan ikan merah,” katanya.

Beliau berkata demikian kepada pemberita pada Program Pengurusan Perikanan Melalui Pendekatan Ekosistem (EAFM) di Pantai Bagan Pinang, di sini semalam.

Turut hadir, Pengerusi Persekutuan Nelayan Negeri Sembilan, Abu Bakar Dawam.



KASIM melepaskan ikan siakap di perairan Port Dickson semalam.

Sementara itu, Kasim memberitahu, program yang diadakan Jabatan Perikanan itu berlangsung selama dua hari dan diisi dengan pelbagai aktiviti termasuk membuat dan melabuhkan unjam dan melepaskan ikan siakap di sekitar pantai berkenaan.

Unjam yang dilabuhkan di kawasan tersebut akan menambahkan lagi habitat pelbagai spesies ikan sekali gus meningkatkan aktiviti perikanan re-

kreasi yang menjadi punca pendapatan sampingan kepada ahli myKomuniti Perikanan (myKP) Bagan Pinang.

“Sebanyak 25 ekor ikan siakap seberat lima hingga enam kilogram di bawah jagaan Pusat Ikan Hiasan Port Dickson sejak Februari tahun lalu juga dilepaskan semula ke perairan Port Dickson bagi memperkayakan sumber stok perikanan sedia ada,” katanya.

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH	
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR	/	NANYANG SIANG PAU			
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		11	9/6/22	

RM150mil to modernise fishing with high-tech vessels

PUTRAJAYA: The government has allocated RM150mil under the Food Security Fund (DJM) and provided soft loans to fishermen for the acquisition of modern high-tech vessels, says the Fisheries Department.

The assistance is for developing the coastal fisheries industry through a vessel modernisation programme, encouraging the use of environmentally-friendly equipment, and improving fishing tools and the efficiency of vessels in Zone A and Zone B, it added.

Zone A covers coastal fishermen

who operate up to eight nautical miles (14.8km) from the coastline, while Zone B fishermen have larger vessels and go as far out as 15 nautical miles – beyond which is Zone C.

“It opens up opportunities for traditional fishermen in Zone A and Zone B to upgrade and modernise their vessels, as well as use more automated, efficient and resource-friendly fishing equipment,” the department said, reported Bernama.

This, it added, would improve fishermen’s safety and the quality of

their catch.

“It would directly increase the income of fishermen in Zones A and B,” the department said in a statement issued in conjunction with the World Oceans Day celebration yesterday.

It also said the assistance would also allow fishermen to operate their vessels in more remote zones, modify their vessels and get new engines.

It added that Malaysia had signed the Convention on Biological Diversity (CBD) that required 10% of the country’s waters to have been made into Marine Protected Areas

(MPAs) by 2020.

The department currently manages 2,486.13 sq km of waters, while Malaysia is required to have a total MPA of 2,631.8093 sq km.

Meeting the MPA requirement would allow Malaysia to achieve Sustainable Development Goal 14 (SDG 14), especially goals 14.1, 14.2 and 14.5, namely Life Below Water under the SDGs:

“The achievement of the SDG will further ensure food security from marine sources in addition to other marine life such as coral reefs,” the department added.